
Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Pszczółkowska: Sesję Rady Miejskiej w Łomiankach VIII 
Kadencji. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję Państwa radnych, Panią Burmistrz, Zastępców 
Burmistrza, Panią Skarbnik, Sekretarza Gminy, dyrektorów jednostek organizacyjnych i instytucji 
kultury. Witam przewodniczących zarządów osiedli i Rad Sołeckich. Witam Przewodniczącą i 
Wiceprzewodniczącego Rady Młodzieżowej, pracowników urzędu, przedstawicieli pracy, 
mieszkańców tu obecnych, a także wszystkich Państwa obecnych przed monitorami komputerów 
oglądających nas dzięki transmisji dostępnej na stronie internetowej www.lomianki.pl. Sesja zwołana 
jest na podstawie art. 20, ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku. Na 
podstawie art. 20, ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady sesji są transmitowane i utrwalane 
za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Przypominam Państwu, że w związku z RODO 
udział w sesji Rady Miejskiej w Łomiankach wiąże się z przetwarzaniem danych osobowych w 
zakresie wizerunku lub głosu w przypadku wystąpień publicznych. Szanowni Państwo, uprzejmie 
informuję, że do systemu zalogowało się i swoją obecność potwierdziło 18 radnych. W związku z tym 
jest kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Informuję, że zawiadomienie o 
sesji wraz z porządkiem obrad został przesłany Państwu radnym pocztą elektroniczną w terminie 
regulaminowym. Informacja o sesji została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej na 
stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Łomiankach. Przeczytam porządek obrad. 2, rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2023. 3, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych 
dla przewoźników i operatów zasad i warunków korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z 
przystanków komunikacyjnych. Cztery, wolne wnioski i zapytania mieszkańców. 5, interpelacje i 
zapytania radnych. 6, informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Łomiankach i 7, zamknięcie 
obrad sesji. Czy są jakieś uwagi lub wnioski do porządku obrad?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak Pani Przewodnicząca. Jeśli mogłabym zabrać głos, poprosiłabym.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo Radni, Szanowni Mieszkańcy. Wysłany został mail do Państwa z Biura Rady z 
prośbą o zdjęcie punktu trzeciego, czyli rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych i prośba też o wprowadzenie w miejsce tej uchwały, projektu 
uchwały, uchwały zmieniającej uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Gminą, Łomianki, a Gminą Czosnów w zakresie zadań w ramach 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Więcej o tym powie Pani 
Burmistrz Aneta Gawin. Niemniej jednak sprawa dotyczy uchwały, którą Gmina Czosnów musiała 
zmienić. A my tylko kosmetycznie dostosowujemy nasz zapis uchwały do uchwały Gminy Czosnów, 
więc tu prosiłabym o wyrozumiałość i zmianę porządku obrad, czyli zdejmujemy 1 projekt uchwały i 
prosiłabym o wprowadzenie drugiego projektu uchwały. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś wnioski do porządku obrad sesji? Nie widzę. Wobec tego bardzo 
proszę Biuro Rady o przygotowanie dwóch głosowań. Pierwsze o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały i drugie o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały, o której mówiła Pani 
Burmistrz. Bardzo proszę w takiej kolejności. Pierwsze zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępniających dla przewoźników i operatorów 
zasad i warunków korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych. Kto z 
Państwa radnych jest za zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały, o którym mówiła Pani 
Burmistrz? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku 



głosowania 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się projekt uchwały w tej sprawie został 
zdjęty z porządku obrad. Proszę o głosowanie drugie o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały dotyczącej zmiany uchwały. Naftyński Michał, proszę zagłosować i Radna Zabłocka-Łudzeń 
Joanna. Stwierdzam, że w wyniku głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się rada 
podjęła uchwałę o wprowadzeniu do porządku obrad zmiany uchwały nr 74/554/2023 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Łomianki, a Gminą 
Czosnów w zakresie zadań w ramach zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków. Ten projekt uchwały będzie w kolejności porządkowej w punkcie drugim.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję Państwu bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Przechodzimy do punktu drugiego. Bardzo proszę Panią Skarbnik Hannę Dąbrowską o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Państwu. Dzisiaj mamy zmiany w uchwale budżetowej i zmiany w uchwale budżetowej 
polegają na zwiększeniu dochodów i wydatków. Dochody zwiększają się o kwotę 16869,08 zł. Po 
zmianach będą wynosiły 177132318,55 zł. Z tego dochody bieżące zwiększają się o kwotę 16869,08 
zł i będą wynosiły 174673700,55 zł. Natomiast dochody majątkowe nie zmieniają się i będą wynosiły 
2458618 zł. Natomiast wydatki zmieniają się, zwiększają się o kwotę per saldo 16869,08 zł i wydatki 
ogółem po zmianach będą wynosiły 203595243,02 zł. Zwiększają się o kwotę per saldo wydatki 
bieżące. To jest o 16869,08 zł i wydatki bieżące po zmianach będą wynosiły 176267348,02 zł. 
Natomiast nie zmieniają się wydatki majątkowe, które wynoszą 27327895 zł. Przychody się nie 
zmieniają. Rozchody się nie zmieniają. Deficyt się nie zmienia. Jeżeli Państwo potrzebujecie bliższych 
wyjaśnień, to słucham.  
 
Kolejny Mówca 
- Ktoś z Państwa chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, zatem zarządzam głosowanie. O, tak. 
Komisja, opinie komisji, bardzo proszę Przewodniczący Komisji Budżetowej.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku 
głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się rada uchwałę podjęła. Przechodzimy do 
punktu trzeciego. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 74/544/2023 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Łomianki, a Gminą Czosnów w 
zakresie zadań w ramach zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. I 
Pani Burmistrz będzie prezentowała, tak? Bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Pani Przewodnicząca. Państwo Radni, Drodzy Mieszkańcy. W dniu dzisiejszym 
przesłałam przez Biuro Radę wyjaśnienia co do konieczności zmiany tej uchwały i może pokrótce 
jeszcze raz je przedstawię. Rada Miejska w Łomiankach w dniu 30 marca przyjęła uchwałę o tej 
samej na dobrą sprawę treści, ponieważ zatwierdziła porozumienie międzygminne między Gminą 
Czosnów, a między Gminą Łomianki mówiące o podpisaniu umowy na dostarczenie wody i ścieków 



do szkoły w Sadowej. Uchwałę tożsamą wcześniej w dniu 17 marca podjęła Gmina Czosnów. 
Niemniej jednak Urząd Wojewódzki zakwestionował sposób publikacji uchwały Gminy Czosnów, 
która miała być opublikowana w Dzienniku Urzędowym. Wynikiem tego jest, była konieczność 
zmiany uchwały Gminy Czosnów, która to została zmieniona ta uchwała w dniu 11 kwietnia. Treść 
porozumienia i treść załącznika graficznego do tej uchwały nie została zmieniona w żaden sposób. 
Zmieniło się tylko i wyłącznie sposób, zmieniła się tylko treść §3 i zastąpiono ją treścią, że uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. Porozumienie będzie opublikowane w Dzienniku Urzędowym. 
Sama uchwała nie. Konsekwencją tych działań, które były niezależne od naszej gminy jest 
konieczność podjęcia przez nas uchwały, przez Państwa oczywiście uchwały zmieniającej uchwałę nr 
74/544/2023, ponieważ w treści porozumienia międzygminnego, która była, które było załącznikiem 
do uchwały poprzedniej widniał numer uchwały podjętej wcześniej przez Radę Gminy Czosnów. 
Jednocześnie ujednolicając zapisy porozumień, zapisy wszystkich załączników chciałabym tutaj w 
treści uchwały, nie wiem czy ktoś mnie słucha. Chciałabym w §1 treści uchwały po słowach projekt 
porozumienia stanowiący i tu prosiłabym Biuro Rady o dopisanie załącznik nr 1 do uchwały. Nie 
wiem [niesłyszalne] też słucha. Porozumienie międzygminne będzie w tym momencie stanowiło 
załącznik nr 1 do uchwały. Nr i tu wykropkowane Rady Miejskiej w Łomiankach z dnia wykropkowane 
i załącznik graficzny stanowiący integralną część porozumienia będzie załącznikiem graficznym do 
załącznika nr 1. Dziękuję serdecznie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Poproszę opinię Komisji Technicznej. Proszę o wyrażenie Komisji Technicznej.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Szanowni Mieszkańcy. Komisja Techniczna 
pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos w tym punkcie? Wobec braku chętnych do zabrania 
głosu zarządzam głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały? Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Stwierdzam, że w wyniku głosowania 20 głosów za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr 74/544/2023 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Łomianki, a Gminą 
Czosnów w zakresie zadań w ramach zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków. Zamykam punkt trzeci porządku obrad. Przechodzimy do punktu 4. wolne wnioski i 
zapytania mieszkańców. Czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos? Bardzo proszę. Proszę do 
mikrofonu.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry, witam zebranych. Zostałem upoważniony przez Zarząd Związku Kombatantów 
Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych do odczytania niniejszego listu, czyli 
podziękowań dla radnych. Zarząd Główny Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych 
Więźniów Politycznych składa podziękowania dla radnych Słapińska Małgorzata, Maria, Dąbrowski 
Tomasz, Salwowski Adam, Janusz, Zalewska Maria, Jolanta, Zdunek Agnieszka, Krystyna oraz dla 
dyrektora do spraw kontaktu zewnętrznych Stowarzyszenia Proobronnego Amor Patriae, 
Podpułkownika w spoczynku Krzysztofa Tarczyńskiego. Za sponsorowanie prenumeraty miesięcznika 
Polscy Wierni Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych. Dla 
szkół i bibliotek w Łomiankach. Egzemplarze miesięcznika Polsce Wierni na 2023 rok otrzymują 
szkoły. Szkoła Podstawowa nr 1 im. Marii Kownackiej, Szkoła Podstawowa nr 2 im. Marii Ireny 
Szewińskiej, Szkoła Podstawowa nr 3 im. Szakusocińskiego, Szkoła Podstawowa im. Porucznika 
Adolfa Pilchy Pseudonim Góra Dolina, Szkoła Podstawowa imienia Marii Konopnickiej, Biblioteka 
Publiczna w Łomiankach. Obywatelska i patriotyczna postawa radnych niech będzie zachętą do 



dalszego szerzenia postaw patriotycznych i pamięci o bohaterach nie tylko wśród uczniów, ale wśród 
młodych mieszkańców Łomianek. Niech nie zapomną o opiece nad żyjącymi kombatantami i 
wdowami po bohaterach. Miesięcznik Polsce Wierni niech przypomina następnym pokoleniu jak 
walczyli ich pradziadkowie, dziadkowie o niepodległość demokratyczną Polski i jak trudno było ją 
wywalczyć, tą niepodległość i jak przez niezasadne działania można ją utracić. Cześć pamięci 
bohaterom. Z wyrazami szacunku podpisał Sekretarz Generalny Związku Kombatantów, Elżbieta 
Sadzyńska, Prezes Związku Kombatantów Zarządu Głównego, Magister Janusz Maksymowicz. 
Podpisano 27 kwiecień 2023 roku. W moim imieniu gratuluję tutaj radnym za podjęcie takiej decyzji. 
Z punktu logistycznego pozwolę sobie radnym wręczyć te dokumenty, aby przekazali dyrektorom 
szkół. Następne dokumenty będą do odbioru ustalone w trybie roboczym, gdzie dyrektorzy będą 
sobie, będą mogli odbierać. Dziękuję serdecznie za umożliwienie wystąpienia.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Rada też przychyla się do gratulacji. Bardzo nam miło. [niesłyszalne]. Dziękuję 
bardzo. Dziękuję. Dobrze. Tu przekażę Pani, Biuro Rady przekaże. Dziękuję bardzo. Biuro Rady 
przekaże. Kto z Państwa, kto z mieszkańców jeszcze chciałby zabrać głos w punkcie wolne wnioski i 
zapytania mieszkańców? Bardzo proszę. Proszę podejść do mównicy, przedstawić się.  
 
Kolejny Mówca 
- Witam serdecznie. Piotr Kandyba, Radny Sejmiku Mazowsza. Ja nie jestem mieszkańcem, ale w 
sprawach mieszkańców chciałem podziękować za współpracę między samorządami, jeżeli Państwo 
pozwolicie. Na ręce Pani Burmistrz chciałbym podziękować serdecznie z ramienia Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego. Od zarządu także Mazowsza za współpracę między samorządami. 
Muszę szczerze powiedzieć, że jest ona wzorowa. Często spotykamy się na korytarzach i w 
gabinetach Urzędu Marszałkowskiego, żeby po prostu pewne projekty miały szansę powstać, a 
później, żeby były zrealizowane. Chciałbym podziękować pracownikom merytorycznym, którzy 
składają wnioski do nas. A tych wniosków jest bardzo dużo. Ja zaraz odczytam ile wspólnie 
osiągnęliśmy i tego faktycznie jest, jest cała cała masa. Z niektórymi departamentami jak 
rozmawiałem to wnioski są przygotowane bardzo dobrze i dlatego otrzymują też finansowanie. I 
pozwolicie Państwo, że przeczytam tylko niektóre nasze wspólne projekty. Pierwszy to jest budowa 
przedszkola przy ulicy Piaskowej. Na to przeznaczyliśmy 375000 zł. Miałem okazję zobaczyć dzisiaj 
jak to przedszkole powstaje i naprawdę jest to bardzo, bardzo fajne, fajna inwestycja. No i gratuluję 
wam serdecznie, że taka inwestycja powstaje. Następnie pobudzenie aktywności osób starszych. To 
jest dla Rad Senioralnych. Sejmiku Wojewódzkiego w zeszłym roku przeznaczyliśmy na to 800000 zł. 
W tym roku na Rady Seniorów było zapotrzebowanie już na 2,5 miliona, na 2000400 zł. I Łomianki 
też otrzymały. 2 dni temu, żeśmy głosowali. Wszyscy jednogłośnie 30000 zł na aktywizację Rad 
Seniorów. Następnie sprzęt specjalistyczny dla OSP, średni samochód ratowniczo-gaśniczy. Także dla 
OSP Łomianki. Później budowa sieci wodociągowej, kanalizacyjnej. Ja już nie będę przytaczał kwot, 
ale te kwoty są już znacznie większe. Przebudowa bieżni przy boisku ICDS i tutaj też miałem okazję 
zobaczyć i faktycznie to wygląda bardzo, bardzo fajnie i służy dzieciakom i młodzieży. Następnie 
inwestycja źródeł ciepła na terenie Gminy, Oaza Ptasia przy Szpilmana. Opracowanie dokumentacji 
projektowej w utworzeniu buspasa na ulicy Brukowej do granicy miasta stołecznego Warszawy. 
Wiem jak bardzo ważny jest to temat. Ja pamiętam jak przyjeżdżałem na samym początku, kiedy 
stałem się radnym sejmiku, że ten temat cały czas był odgrzewany, przekładany. Mam nadzieję, że w 
tej chwili już jest na dobrej drodze i zobowiązałem się Pani Burmistrz, że osobiście pójdziemy do 
ZDM-u, żeby faktycznie w końcu osiągnąć sukces, jeżeli chodzi o buspas, bo wiem jak jest bardzo 
potrzebny mieszkańcom Łomianek. Następnie upowszechnienie idei wśród młodzieży 
samorządowej, modernizacje placu zabaw przy Wspólnej, park linowy i tam też byłem dzisiaj. Bardzo 
ładnie zrobiona inwestycja. Naprawdę, no wielka rzecz. Gratuluję wam serdecznie. Następnie 
budowa zielonego skweru przy ul. Chopina. Remont budynku administracyjno-gospodarczego 
Norblin. Po czym Kiełpin dostawa i montaż inteligentnej wiaty rowerowej. W Dziekanowie Leśnym 30 



projektów przez ten okres czasu, kiedy od 2018 zrealizowaliśmy 30 projektów na kwotę ponad 
40000000 zł. Także też bym chciał, żebyście Państwo wiedzieli, że inwestujemy w zdrowie. Następnie 
poszerzenie oferty rekreacyjnej placu zabaw, ulica Radziewiczówny. To jest w Dziekanowie Leśnym i 
przebudowa zewnętrzna infrastruktury sportowej w Szkole Podstawowej też w Dziekanowie Leśnym. 
Nastąpi, następnie Dziekanów Polski, średni samochód ratowniczy. Wyposażenie ochronne podczas 
COVID. Doposażenie remizy tamtejszej. W Sądowej aktywizacja sołectw. W Dziekanowie Bajecznym 
modernizacja oświetlenia. Łomianki, Chopina, uzupełnienia infrastruktury sołectwa. To są niektóre 
rzeczy. Na niektóre w tej chwili czekamy rozstrzygnięcie. Wiecie Państwo, że otrzymaliście 
dofinansowanie do budynku OPS-u i tutaj chciałbym bardzo podziękować za współpracę OPS-owi, bo 
w dwóch przypadkach uchodźców na granicy i uchodźców ukraińskich współpracowaliśmy. Ja 
bezpośrednio współpracowałem z Panią Dominiką Kowalczyk Ptasińską. Mówiłem już o Radach 
Seniorów. Też jest rozstrzygnięcie po ostatnim sejmiku jednogłośnie z programu zwierzęta. I tutaj dla 
ochrony zwierząt także. No i na koniec oprócz oczywiście podziękowań, zaproszenia do dalszej 
współpracy, chciałbym powiedzieć, że te nasze środki nie są środkami, które najpierw zabieramy 
samorządowi, a później rozdzielamy. Ale my tak samo jak wy otrzymujemy z podatków naszych, 
naszych wspólnych podatków. Głównie z CIT-u akurat w naszym przypadku i później dzielimy to na 
samorządy, a bardzo często kredytujemy też, bo wiemy, że samorządy w tej chwili potrzebują 
finansowania. Dziękuję bardzo i dziękuję jeszcze raz za współpracę.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję Panu radnemu. Czy jeszcze ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos w punkcie 
zapytania i wolne wnioski mieszkańców? Janusz, radny Janusz Skonieczny jako mieszkaniec. 
[niesłyszalne].  
 
Kolejny Mówca 
- Dnia Flagi i tu chciałem, można by z tego miejsca prosić o zainteresowanie się tym tematem. Jako, 
że to jest symbol narodowy flaga polska i żeby zapoznać się jak wieszać tą flagę. O czym nie wszyscy 
ewentualnie wiedzą. Jest to symbol narodowy, który ma określone barwy, wymiar i sposób jego 
zamocowania. No to wymiar i tym samym proporcje. No można powiedzieć jest to prostokątem z 
tkaniny o barwach Rzeczypospolitej Polskiej umieszczonej na maszcie. Określa to, określają to 
stosowne przepisy. Flaga, którą jest jeszcze na niej godło po prostu jest tylko zarezerwowana 
wyłącznie dla określonych instytucji i jednostek militarnych. Flaga wisząca na obiektach publicznych 
nie może się dotykać do żadnych innych elementów, murów, ziemi, drzew i musi być skierowana pod 
kątem 45 stopni. To jest art. 49 Kodeksu Wykroczeń. Jeżeli to nie jest to zgodne, no to ten kodeks 
wtedy może zadziałać. No i to wiąże się z naruszaniem przepisów ustawy o godle, barwach i Hymnie 
Rzeczypospolitej oraz pieczęciach państwowych i może być nieprzestrzegających tych zasady osoba 
ukarana czy instytucja do kwoty 5000 zł lub karą ograniczenia wolności od 5 do 30 dni. Flagę Polski 
należy umieszczać pamiętając o zasadach przewidzianych w odrębnych... Flaga RP prezentowane, 
prezentowana publicznie musi być czysta oraz niezniszczona. Flaga narodową jaką jest nazywany 
prostokąt, płat tkaniny o barwach RP umieszczony na maszcie. Weksylia nie powinny zawierać 
dodatkowych napisów, rysunków i lub naszywek. Flaga Rzeczypospolitej Polskiej zawsze ma 
pierwszeństwo nad innymi flagami. Flaga narodowa nie może dotykać ziemi, bruku, podłogi bądź 
tafli wody. W przypadku warunków zwiastujących możliwość jej zerwania lub zniszczenia należy dbać 
o odpowiednie jej zabezpieczenie. Flaga Polski może pozostawać na maszcie od świtu do zmroku. 
Flaga [niesłyszalne] po zmierzchu musi być odpowiednio oświetlona lub zdjęta z masztu. Flaga wisząc 
w sposób poziomy powinna mieć barwy, pominąć biały pas powyżej czerwonego. W przypadku 
umieszczenia flagi w pionowym maszcie pas koloru białego powinien znajdować się z lewej strony 
płaszczyzny [niesłyszalne] od przodu. To tak Szanownym Radnym i mieszkańcom. Przepraszam, że 
jestem do mieszkańców tyłem zwrócony. Powinno to mniej więcej w skrócie wyglądać. Resztę można 
wyczytać z przepisów z ustawy zawartej o symbolach narodowych. Dziękuję serdecznie.  



 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych, mieszkańców przepraszam 
chciałby zabrać głos w punkcie wolne wnioski i zapytania mieszkańców? Radny Janusz Skonieczny w 
charakterze mieszkańca czy poczeka, aż wywołam punkt wolne wnioski? To proszę mieszkańcu 
Łomianek.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie, ja poczekam. [niesłyszalne].  
 
Kolejny Mówca 
- Aha, rozumiem. Zamykam punkt czwarty porządku obrad. Przechodzimy do punktu kolejnego, 
wolne wnioski, interpelacje, zapytania i wolne wnioski. I bardzo proszę radny Janusz Skonieczny.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem podziękować za podziękowania płynące z Sejmiku i korzystając z okazji, że mamy 
Radnego Sejmiku. Tutaj mówię, tak. Chciałem się zapytać o kulisy wykreślenia rezerwy mostowej pod 
Trasę Legionowską. My mieliśmy niedawno rozmowę strategiczną na temat układu komunikacyjnego 
gminy. I przyznam szczerze bardzo nas zabolało to, że ta rezerwa i trasa Mostu Legionowskiego 
została wykreślona, ponieważ spowodowało to, że my jako mieszkańcy, żeby dostać się na drogę 
ekspresową w tej chwili będziemy musieli kombinować tak w skrócie mówiąc, ponieważ na węźle 
Kolejowa, który był przewidziany do połączenia z trasą Mostu Legionowskiego. A która nawet, jeżeli 
ten most by nie powstał, ta rezerwa mogła zostać wykorzystana do budowy drogi łączącej centrum 
Łomianek z tym węzłem. No niestety z tego powodu, że na wyższym szczeblu ta droga została 
wykreślona, GDDKiA wykreśliła też to połączenie z planów. I nasze starania o to, żeby na tym węźle 
mieszkańcy Łomianek mogli się włączać do ruchu bezpośrednio na węźle. Nie z Kolejowej, nie z trasy 
ekspresowej czy na węźle Sadowa. To niestety nie spotkały się z oczekiwaniami naszymi. Zostało 
odrzucone, tak? W związku z tym mam pytanie do Pana. Czy Pan coś może na ten temat powiedzieć 
jakie były kuluary tego, kiedy to się stało i tak dalej/ No chyba, że jest Pan niezorientowany w tym 
temacie, więc.  
 
Kolejny Mówca 
- Znaczy tak, nie chcę, nie znam szczegółów tego, ale bym zaproponował jedną rzecz. Wymienimy się 
kontaktami i pójdziemy razem do MZDW i porozmawiamy. Dobrze? Będzie i wtedy dowie się Pan 
szczegółów. Tym bardziej, że w MZDW faktycznie w tej chwili realizujemy prawie 40 projektów na 
kwotę około 800000000 zł w całym, na całym Mazowszu. To jest rekord w stosunku do innych 
województw. Na przykład Wielkopolska 150 milionów tylko, więc i tego jest taka masa, że ja nie 
jestem w stanie po prostu przekazać szczegółów. Ale umówimy się, pójdziemy na spotkanie do 
MZDW.  
 
Kolejny Mówca 
- To nawet nie chodzi o to, że oczekiwaliśmy jakichś pieniędzy, tylko sama zmiana w planach.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie, to po prostu zobaczymy.  
 
Kolejny Mówca 
- Bo to wszystko trochę wygląda jak takie nieporozumienie pomiędzy samorządami. Mówiliśmy o tej 
doskonałej współpracy. A tutaj właśnie coś nie kliknęło i okazało się, że ktoś gdzieś zrezygnował z 
planów, na którym, których nam w częściowo zależało. Nie zależało nam na tym, żeby wybudować 



most i Trasę Legionowską, ale ten kawałek od Warszawskiej, od centralnej ulicy do tego węzła, by się 
nam przydał bardzo w tej chwilii.  
 
Kolejny Mówca 
- Zapraszam w takim razie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze, dziękuję. [niesłyszalne].  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Burmistrz, także na spotkanie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję Panu. Czy jeszcze ktoś? Tak, proszę Pani radna Agnieszka Gawron-Smater.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Ja korzystając z okazji również chciałabym bardzo podziękować, że ten most i Trasa 
Mostowa została wykreślona. [niesłyszalne] niż radny Janusz Skonieczny i dziękuję w imieniu wielu 
mieszkańców, którzy się niepokoili powstania takiej trasy, która by była kolejnym dużym odcinkiem 
drogowym, który przeciąłby Łomianki i byłby katastroficzny dla nas, dla naszej gminy. I dziękuję, że 
ten węzeł nie jest wpięty w S7 planowaną i również bardzo chętnie, jeżeli jest to możliwe, wzięłabym 
udział w tym spotkaniu. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Janusz Skonieczny ad vocem. Następnie Jerzy Serzysko.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem tylko powiedzieć, że ja nie mówiłem o tym, że Trasa Mostowa powinna powstać. Tylko 
od ulicy Warszawskiej, żeby ta rezerwa była do węzła kolejowa wykorzystana. No, bo w tej chwili tak 
jak rozmawialiśmy i wczoraj na komisjach i we wtorek na prezentacji. No musimy objeżdżać, żeby 
dostać się na węzeł kolejowy musimy korzystać z ulicy Sierakowskiej, która jest średnio 
skomunikowana z pozostałymi częściami Łomianek. Będziemy jeździć na około Warszawską do 
Sierakowskiej, tak samo z Dąbrowy, żeby dojechać. To będzie trzeba dojechać opaskami do, wokół 
tego węzła Kolejowa, dojechać na drugą stronę. Pod trasą ekspresową na drugą stronę. Potem do 
ulicy Sierakowskiej, do skrzyżowania z ulicą Kolejową i dopiero Kolejową, gdzie można do węzła 
Kolejowa z trasą ekspresową dojechać. Jeżeli by ten węzeł został zaprojektowany tak, żeby łączył w 
jakiś sposób ruch lokalny bezpośrednio na ten węzeł, to by to było z korzyścią dla wszystkich. Nie 
chodzi o to, żebyśmy mieli trasę do Legionowa, ale żebyśmy my mogli łatwo się dostać na drogę 
ekspresową. W tej chwili możemy się dostać na nią tylko w jednym miejscu bezpośrednio z Łomianek 
i drugie miejsce to jest z ulicy Kolejowej. W związku z tym do ulicy Kolejowej teraz musimy budować 
skrzyżowania. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Jerzy Serzysko.  
 
Kolejny Mówca 
- Jak już przeszliśmy do podziękowań to ja chciałem zwrócić uwagę jednakże ilość dróg niezależnie od 
rejonu nigdy nie za duża. A szczególnie dróg utwardzonych czy nawet rezerw. Też nie za duża. Z 
czasem mogą być wykorzystane. Także... A jeżeli już podziękowania, to dziękujemy, że sejmik podjął 
jakąś decyzję, a my nic o tym nie wiedzieliśmy. Praktycznie na etapie, że można było jeszcze w jakiś 
sposób próbować. Chyba, że do nas ta informacja nie dotarła. A teraz wracając do innego tematu. 2 



lata temu chyba wpłynęło pismo do gminy, że jak nie uprzątnie pomnika sprzed, na skrzyżowaniu 
ulicy Warszawskiej i Wiślanej, to flagi, które będę wieszane na 8 marca, 8 maja. Przepraszam. Jakaś 
organizacja przedsiębiorstw, o które działa na terenie gminy zdejmie, ponieważ jest taka, tak. Jak z 
tego zrozumiałem co Pan Krzysztof tutaj [niesłyszalne] wypowiadał się. To jest czyn karalny, prawda? 
No i chciałem to podkreślić z całą mocą, że takie zachowanie, nawet takie pisma można by 
zakwalifikować w ten sam sposób. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Proszę 
Państwa nie widzę. Zatem zamykamy punkt czwarty. Przechodzimy do punktu piątego. Informacje 
Przewodniczącej Rady Miejskiej standardowo zostały przesłane do Państwa na skrzynki, więc nie 
będziemy ich omawiać. I zamykam punkt 6. Przechodzimy do punktu następnego. Jest to zamknięcie 
obrad sesji. Szanowni Państwo, no ta sesja była wyjątkowo miła. Tak opiewała w podziękowania, w 
gratulacje. Bardzo nam miło i to jest ten moment, kiedy wszyscy się cieszymy i życzymy sobie, żeby 
każda następna sesja przebiegała tak sprawnie i dobrze przygotowana. I wobec wyczerpania 
porządku obrad sesji zamykam LXXVI sesję Rady Miejskiej w Łomiankach. Wszystkim serdecznie 
dziękuję. Bardzo dziękuję Panu Radnemu Sejmik. Naszym gościom. Dziękuję.  


